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Sloop flats Hannie Schaftstraat 
 

In de vorige Fitis is al melding ge-
maakt van de huismussennesten in de 
al gesloopte en nog te slopen flats aan 
de Hannie Schaftstraat. Ymere en Elan 
Wonen – de eigenaren van de flats - 
hadden echter nagelaten een onthef-
fing aan te vragen van de Flora en 
Faunawet en ten behoeve daarvan 
maatregelen voor te stellen. En dat in 

ons huismussenjaar! Op aandringen 
van ons is een gesprek gearrangeerd. 
Daarbij bleek dat de beide corporaties, 

naar aanleiding van de berichten hierover in de krant, alsnog een na-
tuurtoets hebben laten uitvoeren. Hierin werd geadviseerd om een groot 
aantal vervangende nestgelegenheden en overwinteringsplaatsen voor 
Huismus en vleermuizen in de geplande nieuwbouw op te nemen. Yme-
re en Elan Wonen hebben toegezegd om deze voorzieningen ook daad-
werkelijk te realiseren. Zij vroegen ons om aanvullend advies over de 
wijze, waarop de voorzieningen het beste kunnen worden uitgevoerd en 
in de bouw geïntegreerd. Kort voor de kerst hebben we ons advies uit-
gebracht.  
 
  

Eeuwenoude broedkolonie van blauwe reigers bedreigd 
 
In januari werden we opgeschrikt door een melding van ons jeugdvogel-
clublid Casper Leygraaf. Bij het zorgcentrum Overbos in Heemstede 
zouden nesten van de Blauwe Reiger deels zijn verwijderd en voor de 
rest met plastic zijn afgedekt om de reigers bij het broeden te hinderen. 
Nader onderzoek leerde ons dat ter plaatse nieuwbouw gepland is, die 
gelukkig de al heel oude broedkolonie op zich niet zou aantasten. Ech-
ter, de bouwvergunning was net in december verleend en de eigenaar, 
Stichting St. Jacob, en de ontwikkelaar wilden zo snel mogelijk begin-
nen met de sloop, deels op zeer korte afstand van reigernesten. Hun ad-
viesbureau had bedacht dat, als ze nu met plasticfolie kunnen voorko-

Natuurbeschermingsnieuws 

Mussenkoloniekast die in de 
nieuwbouw wordt geplaatst 
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men dat de reigers daar daadwerkelijk gaan broeden, dan worden ook 
geen broedende vogels verstoord en kan de sloop probleemloos door-
gaan. De gedachte was: die reigers kunnen gemakkelijk ook ergens an-
ders gaan broeden. 
Wij vonden dat een nogal kromme redenering: eerst de reigers aan het 
broeden hinderen – wat volgens de wet helaas niet strikt verboden is - 
om daarmee verstoring bij het broeden te voorkomen - wat volgens de 
wet niet mag. Wij hadden ook twijfels of de reigers zo flexibel in hun 
broedgedrag zijn als verondersteld. Waarschijnlijk broeden ze al meer 
dan 100 jaar in de bomen van deze voormalige buitenplaats.  
 
Uiteindelijk hebben de reigers zelf het pleit beslecht. Vasthoudend en 
taai als ze zijn, lieten ze zich niet zo maar verjagen - plastic of geen plas-
tic. De Hollandse wind heeft ook wat meegeholpen en het plastic van 
verschillende nesten weggewaaid. En er waren meer nesten dan het be-
trokken tuinbedrijf heeft weten te vinden en van plasticfolie had kunnen 
voorzien. Eind januari bleek dat de reigers, dankzij het mooie januari-
weer, op verschillende nesten al begonnen zijn met nestelen. De ont-
wikkelaar erkent nu dat het broedseizoen van de reigers is begonnen en 
dat verdere verstoring van de nesten van de wet niet meer is toegestaan. 
De sloop is uitgesteld tot na het broedseizoen. 
 
 

Natuurwaarden in het beheerplan Haarlemmerhout 
 

Sinds kort maak ik als een van twee 
‘groene’ vertegenwoordigers deel uit van 
de onafhankelijke gemeentelijke Advies-
commissie Haarlemmerhout. Een van de 
belangrijkste onderwerpen van dit mo-
ment betreft het nieuwe beheerplan in 
wording. Bij het lezen van het concept-
plan viel me gelijk op dat de zeer aan-
zienlijke natuurwaarden van dit oude 
stadsbos verhoudingsgewijs erg weinig 
aandacht kregen in het voorgestelde be-
heer. In overleg en samenwerking met 
de overige commissieleden ben ik maar 
in de pen geklommen. Het resultaat is 
een formeel advies van de commissie. 
Het advies vraagt vooral extra aandacht 
voor behoud van oude bomen met hor-
sten van roofvogels en met nestholtes 
voor vogels en vleermuizen, voor het 
zeer zorgvuldig omgaan met deelgebie-

Jonge Bosuil in Haarlemmer-
hout. Foto H. Moolenburgh 
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den met stinsenplanten en voor behoud/ontwikkeling van voldoende 
deelgebieden met goed ontwikkelde ondergroei - onder andere van be-
lang voor de kleinere bosvogels en andere kleine dieren. 
We zijn nu in gesprek met de ambtelijke auteurs van het beheerplan 
over op welke wijze onze voorstellen kunnen worden ingepast. 
 
 
Fietspad en Beheervisie Amsterdamse Waterleidingduinen 
 
De never ending story van dit fietspad kreeg weer een nieuwe wending 
met de publicatie van de Beheervisie 2011-2022 voor de Waterleiding-
duinen. Daarin staat in een nogal onduidelijke formulering dat Water-
net de ‘fietsers wil bedienen’ en wil meewerken aan ‘een aaneengesloten 
fietsroute naar de kust via de rand van de Waterleidingduinen’. Het lijkt 
alsof de gemeente Amsterdam en Waternet de mogelijkheid van de oude 
dienstwegvariant, die destijds zoveel weerstand heeft opgeroepen, weer 
opnieuw bespreekbaar willen maken. 
 
De gezamenlijke natuur- en wandelorganisaties hebben voor alle zeker-
heid maar weer een brief naar de gemeenteraad van Amsterdam ge-
stuurd. In de brief wordt de raad om een duidelijker keuze voor de na-
tuur gevraagd: geen fietspad binnen de grenzen van de AWD. Een duide-
lijker keuze is ook nodig ten aanzien van een aantal andere zaken die in 
de beheervisie worden benoemd. De beheervisie zet namelijk onder meer 
stevig in op gastvrijheid, daarmee een toename van recreatie stimule-
rend. De deur dreigt dus op een kier te worden gezet voor allerlei nieuwe 
vormen van recreatie zonder dat duidelijk is of dit het natuur- en wan-
delkarakter in AWD aantast.  
 
 
Fietspad en weidevogels Verenigde Polders 
 
De Lage Kadijk in de Verenigde Polders nabij Schalkwijk wordt al vele 
jaren tijdens het broedseizoen voor fietsers en wandelaars afgesloten om 
verstoring van broedende weidevogels te voorkomen. Vanuit de omge-
ving  wordt er al enige tijd op aangedrongen om dit verbod op te heffen, 
omdat er nauwelijks meer broedvogels zouden zijn. De Vogelwerkgroep 
is door de raadsfractie van Groen Links om een reactie verzocht. 
 
 Helaas moesten wij erkennen dat er volgens de beschikbare gegevens 
nog maar weinig broedende weidevogels zijn. De provincie heeft om die 
reden al enige tijd geleden besloten aan de betreffende boer geen subsi-
die meer toe te kennen als natuurgebied. Handhaving van het verbod 
heeft dan ook weinig zin meer. Wij vrezen dat de weidevogels zijn ver-
dreven door het erg lage waterpeil. We hopen wel met de Haarlemse po-
litiek in gesprek te blijven over mogelijke verbeteringen voor de vogels in 
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het gebied. Als eerste stap willen we in het gebied de resterende broed-
vogels gaan tellen. 
 
Een aantal andere zaken die in de vorige Fitis werden besproken zoals 
de plannen voor Fort benoorden Spaarndam, het Ecologisch Beleidsplan 
Haarlem en de Gedragscode Flora en Faunawet gemeente Velsen, lopen 
nog steeds. Er is echter op dit moment geen nieuws dat hier het ver-
melden waard is.  
 
Voor wie het fijne wil weten van onze schriftelijke adviezen en reacties: 
de belangrijkste brieven en adviezen zijn ook op de website te vinden: 
www.vwgzkl.nl 
 
 

Chris Brunner 
 
 

 
 
 
Het bestuur van de Vogelwerkgroep is in februari bijeengekomen. Hier-
onder volgt een overzicht van de zaken die besproken zijn. Zaken om-
trent natuurbescherming worden elders in deze Fitis uitgebreider toege-
licht. 
 
– Er komt een commissie om een nieuwe website te gaan maken. De 

huidige site is tekstueel verouderd en mist veel nieuwe toepassingen. 
Een vijftal gaat daar dit jaar mee starten. Input en voorstellen vanuit 
de leden zijn van harte welkom. 

– De licentie voor mussentelling.com wordt verlengd. Onder andere 
voor een vervolg op het mussenonderzoek en integratie in de nieuwe 
website. 

– Er is een landelijke werkgroep in oprichting die zich gaat bezighou-
den met bewustwording van de negatieve aspecten van roofvogel-
shows. Het bestuur is verzocht hier iemand naar toe af te vaardigen. 
We gaan leden benaderen. 

– De Stichting Avifauna Zuid-Kennemerland is ooit opgericht om de 
publicatie van “Vogels in het Landschap” financieel los te koppelen 
van de VWG. In latere jaren is ook de Natuurkaart onder deze stich-
ting gevallen. Het bestuur van de Stichting dient reglementair af te 
treden en de vraag is nu wat te doen. Aangezien de Stichting de afge-
lopen jaren slechts op papier bestaat zijn er twee keuzes: óf opheffen 

Nieuws uit het bestuur 


